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دروازه بانی که یک خطر جدی برای کاپیتان 
استقلال است

جنگ در قفس توری
دروازه بان جدید تیم فوتبال استقلال تهران 
فصل گذشته و با پیراهن ملوان توانست عملکرد 
خوبی را از خود به نمایش بگذارد و در صورت 
تمدید قرارداد با حسینی، دروازه آبی ها شاهد 

رقابت جذابی خواهد بود.
به گزارش مهر، تیم فوتبال استقلال تهران خود 
را برای دیدار سوپرجام مقابل تراکتور که در روز 
۲۰ مرداد برگزار خواهد شد، آماده می کند و از 
این رو آبی پوشان از فردا یکشنبه ۲۲ تیر راهی 
ترکیه می شوند تا اردوی آماده سازی خود را در 

این کشور برپا کنند.
فوتبال  تیم  به  فرعباسی  حبیب  پیوستن  با 
دروازه  چارچوب  در  رقابت  تهران  استقلال 
این تیم وارد مرحله تازه ای شده است؛ به ویژه 
حسینی  حسین  سید  قرارداد  که  شرایطی  در 
دروازه بان اول فصل گذشته و کاپیتان استقلال 
به پایان رسیده و هنوز تمدید نشده است. در 
این گزارش، نگاهی آماری به عملکرد این دو گلر 
در فصل گذشته خواهیم داشت تا چشم اندازی 
از وضعیت خط دروازه استقلال در فصل پیش 

رو ترسیم کنیم.
عملکرد حبیب فرعباسی در فصل گذشته

ملوان  تیم  در  را  گذشته  فصل  فرعباسی 
بندرانزلی پشت سر گذاشت و با حضور در ۳۳ 
مسابقه رسمی )۲۸ بازی در لیگ برتر و ۵ بازی 
در جام حذفی( یکی از بازیکنان کلیدی این تیم 
بود. او در مجموع ۳۰۹۰ دقیقه بازی انجام داد، 
۳۳ گل دریافت کرد و موفق به ثبت ۱۱ کلین 
شیت شد؛ آماری که به طور میانگین یک گل 

خورده در هر بازی را نشان می دهد.
دقیقه   ۲۵۲۰ طی  فرعباسی  برتر،  لیگ  در 
حضور در ۲۸ بازی، ۳۰ گل دریافت کرد و ۸ بار 
دروازه اش را بسته نگه داشت. در جام حذفی نیز 
در ۵ بازی با ۵۷۰ دقیقه حضور، ۳ گل خورد و 
۳ کلین شیت ثبت کرد. این عملکرد نشان دهنده 
ثبات قابل قبول این دروازه بان جوان در یک تیم 

میانه جدولی است.
مقایسه با سید حسین حسینی

که  حسینی  حسین  سید  دیگر،  سوی  در 
دروازه بان های  از  یکی  عنوان  به  سال هاست 
فصل  می شود،  شناخته  ایران  فوتبال  باسابقه 
استقلال  در  سینوسی  عملکردی  با  را  گذشته 
سپری کرد. حسینی در مجموع ۴۲ بازی رسمی 
برای استقلال به میدان رفت و طی ۳۸۴۰ دقیقه 
حضور، ۴۰ گل دریافت کرد و ۱۶ کلین شیت در 

کارنامه اش ثبت شد.
در لیگ برتر، حسینی در ۲۷ بازی مجموعاً 
۲۴۳۰ دقیقه بازی کرد، ۲۷ گل دریافت کرد و 
۸ کلین شیت داشت. در جام حذفی نیز طی 
۵۱۰ دقیقه حضور در ۵ بازی، تنها ۱ گل خورد 
و ۴ بار دروازه اش را بسته نگه داشت. همچنین 
در لیگ نخبگان آسیا حسینی در ۱۰ مسابقه، ۱۲ 
گل دریافت کرد و موفق شد ۴ کلین شیت دیگر 

ثبت کند.
بازی های  انجام  با  حسینی  عددی،  نظر  از 
بیشتر، عملکرد دفاعی قدرتمندتری نسبت به 
فرعباسی داشته و با کلین شیت های بیشتر و 
بازی های حذفی  میانگین گل خورده کمتر در 
و بین المللی، همچنان یکی از گزینه های اصلی 
در چارچوب دروازه استقلال به شمار می رود. 
با این حال، فرعباسی نیز با عملکردی منظم و 
میانگین گل خورده قابل قبول، به ویژه در ملوانی 
که ساختار دفاعی آن تفاوت زیادی با استقلال 
دارد، پتانسیل لازم برای رقابت در بالاترین سطح 

فوتبال ایران را نشان داده است.
با توجه به اینکه قرارداد سید حسین حسینی 
به پایان رسیده و هنوز تمدید آن نهایی نشده، 
احتمال دارد در صورت ادامه این روند، فرعباسی 
به عنوان گلر اصلی استقلال در فصل پیش رو 
مورد اعتماد کادر فنی قرار گیرد. البته در صورت 
ماندن حسینی، حضور این دو گلر با سبک ها 
و  سالم  رقابتی  می تواند  متفاوت،  تجربیات  و 

سازنده برای خط دروازه آبی پوشان رقم بزند.

کلبا الاهلی را قانع کرد، استقلال را شکست 
داد

قرارداد چهار ساله مهدی قایدی!

ستاره سابق استقلال با قراردادی بلند مدت به 
کلبا پیوست.

به گزارش ورزش سه، روزنامه امارات الیوم خبر 
داد که باشگاه کلباء پس از ماه ها مذاکره سرانجام با 
شباب الأهلی به توافق رسید تا مهدی قایدی، ستاره 
با قراردادی  این تیم را به صورت رسمی و  ایرانی 

چهارساله به خدمت بگیرد.
این انتقال در حالی انجام می شود که قایدی مورد 
توجه استقلال ایران نیز قرار داشت و مذاکراتی نیز 
برای بازگشت او به تهران مطرح شده بود. با این 
حال، پیشنهاد مالی سنگین باشگاه اماراتی باعث 
شد مسیر حرفه ای این مهاجم تکنیکی در فوتبال 

امارات ادامه پیدا کند.
قایدی که به واسطه توانایی های فردی اش همواره 
در لیگ امارات چهره ای شاخص بوده، حالا پیراهن 
سومین تیمش در این کشور را نه به عنوان بازیکن 
قرضی بلکه در قامت خرید دائمی بر تن خواهد 

کرد.
این انتقال در حالی رخ داده که باشگاه کلبا فصل 
گذشته به صورت قرضی قایدی را در اختیار داشت 
و این بازیکن عملکرد درخشانی را از خود نشان داد.

همچنین این روزنامه از تلاش همزمان باشگاه 
هافبک  نوراللهی،  احمد  جذب  برای  کلباء  اتحاد 
ایرانی تیم الوحده نیز خبر داده اند. گفته می شود 
هافبک  بسا،  دانیله  جانشینی  گزینه  نوراللهی 
سلوونی  اردوی  در  که  است  کلباء  تیم  ایتالیایی 
حضور ندارد و احتمال دارد راهی تیم البطائح شود.

لیگ  بازی  در ۲۳  قایدی فصل گذشته  مهدی 
امارات ۱۶ گل به ثمر رساند و ستاره تیمش بود. 
او که همراه با شهریار مغانلو و سامان قدوس در 
ترکیب این تیم به میدان می رفت، با این عملکرد 
انتقال  برای  کلبا  باشگاه  مدیران  نظر  ستودنی، 
رقم  پرداخت  با  آنها  تا  کرد  را جلب  خود  دائمی 

رضایتنامه، قایدی را به خدمت بگیرند.

وریا غفوری در آستانه بازگشت به 
استقلال

باشگاه استقلال به دنبال دریافت مجوز حضور 
وریا غفوری در کادرفنی این تیم است.

پس از بازگشت ریکاردو ساپینتو به نیمکت تیم 
استقلال، مدیران این باشگاه تصمیم گرفتند در 
کنار کادر پرتغالی، از حضور دو چهره محبوب و 
باتجربه استقلالی نیز در جمع دستیاران سرمربی 
بهره ببرند که یکی از این نفرات، وریا غفوری 

است.
کاپیتان  غفوری،  وریا  سه،  ورزش  گزارش  به 
محبوب تیم قهرمان بدون شکست در فصل ۱۴۰۱-

۱۴۰۰ از طرف ریکاردو ساپینتو و باشگاه استقلال 
طور  به  آبی پوشان  کادرفنی  در  عضویت  جهت 

رسمی دعوت به همکاری شده است.
هفته گذشته، بعد از ورود ساپینتو به ایران و 
برگزاری جلسه مدیران با سرمربی پرتغالی، پیوستن 
وریا به کادر فنی آبی ها قطعی شد و تنها مرحله ای 
که باقی مانده، صدور مجوز فعالیت وریا غفوری 
ابتدای  از  است که گویا مدیران باشگاه استقلال 
هفته جاری پیگیر صدور این مجوز هستند و به 
محض دریافت این مجوز، وریا به اردوی استقلال 

در ترکیه اضافه خواهد شد.
وریا غفوری که پیش از شروع لیگ بیست ودوم 
و با تصمیم مدیریت وقت از جمع آبی ها جدا شده 
بود، پس از یک نیم فصل حضور در تیم فولاد، از 

دنیای بازی خداحافظی کرد.
او که اخیراً در دوره های مربیگری شرکت کرده 
و مدرک رسمی مربیگری خود را اخذ کرده، اکنون 
در آستانه شروع فصلی جدید در فوتبال خود قرار 
دارد. پس از تکمیل مراحل قانونی، وریا غفوری در 
قامت مربی به استقلال بازمی گردد؛ بازگشتی که 
می تواند علاوه بر جنبه فنی، تأثیر روانی مثبتی نیز 

در ساختار تیمی باشگاه داشته باشد.

پی یر لوئیجی کولینا رئیس کمیته داوران فیفا گفت: 
کردیم  انتخاب  را  داوری  تیم  بقیه  و  فغانی  »علیرضا 
چون فکر می کنیم و متقاعد شده ایم که این بهترین تیم 

داوری برای قضاوت در دیدار فینال است.«
به گزارش تابناک، دیدار فینال جام جهانی باشگاه ها 
در  شب  یکشنبه  چلسی،  و  پاری سن ژرمن  میان 
استادیوم مت لایف برگزار شد و برای ایرانی ها، علاوه بر 
تماشای ستاره های دو تیم بزرگ فوتبال اروپا، حضور 

یک نام دیگر هم قابل توجه و لذتبخش بود.
با اعلام فیفا علیرضا فغانی، داور بین المللی ایرانی 
به نمایندگی از فدراسیون فوتبال استرالیا، این دیدار 
را قضاوت کرد. انتخاب فغانی برای دیدار فینال، مؤید 
جایگاه او در سطح بالای داوری فوتبال دنیاست و از 
که  باشگاه ها  دوره جام جهانی  این  برای  فیفا  سویی 
برای نخستین بار با فرمت جدید برگزار شد، سنگ تمام 
گذاشت و تبلیغات زیادی انجام داد و برایش اهمیت 

ویژه ای دارد که همه چیز به بهترین نحو انجام شود.
از مسابقات دیدارهای  این دوره  علیرضا فغانی در 
و  بوکاجونیورز   - مونیخ  بایرن  اینترمیامی،   - الاهلی 
پالمیراس - چلسی را داوری کرده و حالا سوت مهم ترین 
از  داورانی  که  اوست  دستان  در  فینال  یعنی  دیدار، 
کمک  بازی  این  قضاوت  در  را  او  آرژانتین  و  استرالیا 

کردند.
فغانی در گفت وگو با سایت رسمی فدراسیون جهانی 
فوتبال )فیفا( در این باره گفت: »پیش از هرچیز، باید 
جام جهانی  دوره  اولین  این  کنم.  ابراز  را  احساساتم 
باشگاه ها -با فرمت ۳۲ تیمی- بوده و واقعاً مایه افتخار 
است که بخشی از این تورنمنت مهم فیفا هستم. در 
واقع احساس خیلی خوبی دارم. ۴۷ سال دارم و این 
واقعاً  بود.  خواهد  من  تورنمنت های  آخرین  از  یکی 
خوشحالم که بخشی از مسابقات جام جهانی باشگاه ها 
هستم و سعی می کنم از هر لحظه از آن لذت ببرم. 
هیچ چیز برای ما غافلگیرکننده نیست، چون روی هر 
جنبه ای کار کرده ایم، بنابراین بازی خوبی از هر دو تیم 
خواهد بود و تلاش می کنیم بهترین عملکرد خود را ارائه 

دهیم و بهترین تیم در بازی فینال باشیم.«
در این میان صحبت های رئیس کمیته داوران فیفا 
از اهمیت خاصی برخوردار است. پی یر لوئیجی کولینا 
از میان مجموعه ای  اینکه علیرضا فغانی  به  اشاره  با 
برجسته از داوران جام جهانی باشگاه ها برای قضاوت در 
دیدار فینال انتخاب شد، اظهار داشت: »برای انتخاب 
داور فینال مسابقات، همیشه چند عامل را در نظر 
می گیریم، از جمله عملکرد داوران در طول رقابت ها. 
آنها واقعاً ما را در موقعیت بسیار سختی قرار دادند 

در  قضاوت  شایستگی  که  بودند  زیادی  داوران  چون 
دیدار فینال را داشتند. علیرضا فغانی و بقیه تیم داوری 
را انتخاب کردیم چون فکر می کنیم و متقاعد شده ایم 
که این بهترین تیم داوری برای قضاوت در دیدار فینال 

است.«
در واقع این انتخاب، افتخاری دیگر برای نامی است 
کمیته  معزول  رئیس  وسیله  به  پیش  سال  چند  که 
داوران، مجبور شد فعالیت های خود را با نام و پرچم 
استرالیا ادامه دهد. رئیسی که برخلاف فغانی، عاقبت 
خوبی نداشت؛ همان کسی که به بهانه جوان گرایی، 
بهترین و نامدارترین داور ایران را از لیست الیت کنار 
گذاشت. سعید مظفری زاده چندی پیش در بخشی از 
مصاحبه خود با تابناک، گفت: »تا جایی که در جریان 
هستم، آقای فغانی قبل از اینکه بحث حضورش در 
لیست داوران استرالیا باشد، خیلی مایل و علاقمند بود 
که تا پایان دوره داوری اش تحت عنوان داور بین المللی 
در لیست داوری ما باشد. این دیگر انتخاب مسئولان 
داوری ما بود و برای من واقعاً علامت سؤال است که ما 
چطوری یک سرمایه اینچنینی را که می توانست افتخار 

باشد برای کشورمان، برای نام کشورمان و برای پرچم 
کشورمان، با دست خودمان هُلش دادیم و گفتیم ما 
شما را نمی خواهیم، برو زیر یک پرچم دیگر و قضاوت 
کن. این را باید مسئولانی که این تصمیم را گرفته اند، 
جوابگو باشند. مسئولان کمیته داوران باید بگویند واقعاً 
دلیل شان برای این مسأله چه بوده است. من نمی دانم 
که واقعاً دلیل شان برای این مسأله چه بود و افسوس 
می خورم. هر وقت فغانی را در بازی های بزرگ می بینم 
می آید، من  استرالیا  عنوان  تلویزیون  زیرنویس  در  و 
حسرت می خورم که چرا این عنوان هست و چرا فغانی 
به عنوان داور ایرانی معرفی نمی شود؛ دلیلش را واقعاً 
متوجه نشدم و نفهمیدم و این موضوع اصلاً برایم قابل 

هضم نیست.«
چند سال از این تصمیم عجیب و آسیب زا می گذرد 
که  است  سؤال  فوتبال  اهالی  برای  همچنان  و 
مسئولان مربوطه انتقام چه چیزی را می خواستند 
انتقام  می خواستند  کسی  چه  از  اصلاً  بگیرند؟ 
بگیرند؟ از فغانی یا از داوری و فوتبال ایران؟ چرا 
هیچگاه پاسخ روشنی به سؤال و ابهام کارشناسان و 

افکارعمومی در این زمینه داده نمی شود! به راستی 
این چه نوع و نحوه مدیریتی است که دافعه را بر 
جاذبه ترجیح می دهد و میان معدود شاخص ها و 
چهره های خوشنام و بین المللی فوتبال مان با نام و 

پرچم ایران، فاصله می اندازد.
از بازنشستگی اش هم  داوری که بدون تردید پس 
و در صورت  فیفا خواهد داشت  جایگاه معتبری در 
می تواند صاحب  لازم  حمایت های  و  تمایل شخصی 
شود.  فیفا  حتی  و  ای اف سی  در  رسمی  جایگاهی 
باورکردنی و قابل هضم نیست که اینچنین ساده و فارغ 
از هر نوع دوراندیشی، قید مهم ترین و موفق ترین داور 
تاریخ فوتبال ایران زده شود. آن هم در سال هایی که 
فوتبال ایران در این بخش با خلاء بزرگی مواجه است و 
حتی تعداد داوران »ملی« استاندارد هم کمتر از تعداد 

انگشتان یک دست است.
دیشب علیرضا فغانی را در یکی از فینال های مهم 
فوتبال باشگاهی دنیا را از قاب تلویزیون دیدیم و احتمالاً 
خیلی از ایرانی ها حس غریبی داشتند؛ خوشحالی و 

حسرت، افتخار و سرخوردگی!

عدم تاثیرگذاری کمیته فنی در فدراسیون فوتبال و باشگاه ها را باید 
در ساختار معیوب فوتبال ایران جست وجو کرد، جایی که اعضای 
آن پس از دیدن عدم تاثیرگذاری، نامه استعفا را می نویسند و به 
حرف پیشکسوت پرسپولیس درباره کشک بودن این جایگاه ایمان 

می آورند.
به گزارش ایرنا، فرقی ندارد، باشگاه باشد یا فدراسیون فوتبال، هر 
دو یک راه را می  روند با یک روش، اتفاقات دو ماه اخیر ثابت کرد که 
مانند تمام چند دهه گذشته، کمیته فنی جایگاه و کارکردی واقعی و 
موثر در فوتبال ایران ندارد. کمیته فنی تبدیل شده به یک دورهمی 
برای همراه کردن منتقدان آن را  تزئینی که مدیران فوتبال گویا 

پیشکش می کنند، بدون اینکه بخواهند به نظر آنها وقعی بنهند.
استیلی آخرین قربانی!

آخرین نمونه آن هم حمید استیلی بود، مشاور مدیرعامل و عضو 
کمیته فنی باشگاه پرسپولیس که دیروز پس از اینکه دید در باشگاه 
خطش را نمی خوانند و نظری از او برای جذب بازیکن به عنوان 
کمیته فنی جویا نمی شوند، یک بیانیه تند و تیز علیه رضا درویش 

نوشت و از سمت هایش در باشگاه پرسپولیس استعفا داد.
استیلی که دی ماه سال گذشته با حکم درویش، مشاور و عضو 
کمیته فنی پرسپولیس شد، تنها پس از نزدیک به ۷ ماه از این 
تیم جدا شد تا مشخص شود که همچنان کمیته فنی در ساختار 
فوتبال ایران برخلاف وظایفی که در احکام برای اعضا قلمی می کنند 
و تمجیدهایی که از منصوبان می شود، جایگاه شان برخلاف اسم 

پرطمطراق شان تعیین کننده نیست.
همین سب شد که استیلی پس از اینکه دید کمیته فنی که با 
حضور او، کریم باقری، افشین پیروانی و رضا شاهرودی شکل 

گرفته است، جایگاهی در برنامه های پرسپولیس در فصل نقل 
و انتقالات ندارد، نامه استعفا بنویسد و از این سمت تشریفاتی 

کنار بکشد.
در بخشی از نامه استعفای استیلی اشاره شده است که کمیته 
فنی در جذب بازیکن برخلاف نقشی که باید داشته باشد، عملا 
هیچ کاره بوده است:»جدایی کارتال متاثر از شرایط حاکم بر کشور 
از یک سو و شروع فصل نقل و انتقالات موجب گردید تا اولا برای 
جذب بازیکنان و قرارداد آنها وقعی بر کمیته فنی گذاشته نشود و 
ثانیا بدون اینکه اینجانب آگاهی یا اطلاع از فرایند جذب و قرارداد 
بازیکنان داشته باشم، اقدام به جذب ٨ وینگر گردد درحالکیه در 

دفاع و حمله کمبودهایی مشاهده می شود.«
البته انتقاد استیلی مشابه انتقادی است که پرویز مظلومی ۵ سال 
پیش مطرح کرده بود تا مشخص شود که جایگاه نمایشی کمیته 
فنی، استقلال و پرسپولیس ندارد. مظلومی سال ۹۹ در مصاحبه ای 
درباره حضورش در کمیته فنی استقلال در سال ۹۷ و زمان حضور 
وینفرد شفر در استقلال گفت:»به ما در کمیته فنی گفتند بازیکن 
انتخاب کنید بعد متوجه شدیم در خانه معاون باشگاه دارند تیم 

می بندند.«
فدراسیون فوتبال پا به پای باشگاه ها

به جز سطح باشگاهی، کمتر از دو ماه قبل تر یعنی اردیبهشت ماه 
امسال، فدراسیون فوتبال هم نشان داد که کرد که آنجا نیز کمیته 
فنی تنها نقش یک دکور را دارد. مجید جلالی که به آقا معلم در 
فوتبال ایران مشهور است، تنها ۱۴ ماه پس از اینکه حکم رئیس 
امضا کرد، در  تاج در اسفند ۱۴۰۲  او مهدی  برای  را  کمیته فنی 
روزهای پایانی اردیبهشت ۱۴۰۴، وقتی دید دست و پای او برای 
انجام برنامه هایش بسته است، نامه استعفا از ریاست کمیته فنی 

فدراسیون فوتبال را روی میز تاج گذاشت.
جلالی پس از استعفا، موانع ساختاری را مانع انجام برنامه هایش 
در فدراسیون فوتبال عنوان کرد:»از نظر تشکیلاتی و نظام مهندسی 
که در فدراسیون فوتبال وجود دارد، خیلی مشکل است که بتوانیم 
کار موثر انجام بدهیم.وقتی به فدراسیون فوتبال آمدم، هدفم این 
بود که به فوتبال ایران کمک کنم، اما بعد از ۱۵ ماه متوجه شدم 
نمی توانم موثر واقع شوم. مشکلات بسیاری در تیم های پایه ای وجود 
دارد، اما وقتی می خواهیم اقدامی انجام دهیم، نظام تشکیلاتی اجازه 

نمی دهد.«
البته فدراسیون فوتبال پیش از این هم نشان داده بود که میانه 
خوبی با کمیته فنی ندارد. مانند ماجرای روزهای داغ تابستان ۱۴۰۱ 

که کمیته فنی فدراسیون فوتبال، دراگان اسکوچیچ را در سمتش 
به دلیل نتایج فوق العاده در صعود به جام جهانی ابقا کرد. ۳ ماه 
بعد مهدی تاج که در یک انتخابات از پیش تعیین نشده پس از 
عزل شهاب الدین عزیزی خادم، دوباره به سئول برگشته بود، بدون 
توجه به نظر کمیته فنی، حکم به عزل اسکوچیچ داد. او کارلوس 
کی روش را برگرداند تا این سرمربی پرتغالی در جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر روی نیمکت ایران بنشیند و سرمربی کروات از خانه  خود در 

زاگرب تماشاگر بازی ها باشد!
کشک همیشگی که جایگاهی در ساختار ندارد

با استعفای استیلی و قبل تر از آن جلالی از سمت  هایشان در 
کمیته فنی باشگاه پرسپولیس و فدراسیون فوتبال در تنها ۲ ماه 
اخیر، حالا بیشتر از قبل همه به حرف ۲۰ سال پیش علی پروین 
رسیده اند و می بینند که آب از آب نسبت به آن روزها تکان نخورده 

است.
اوایل دهه ۸۰ وقتی اکبرغمخوار مدیرعامل باشگاه پرسپولیس شد 
و تصمیم گرفت وینگو بگوویچ را سرمربی این تیم کند، برای اینکه 
علی پروین که آن روزها همواره گزینه اول نیمکت قرمزها بود را کنار 
بگذارد، به او پیشنهاد داد تا رئیس کمیته فنی باشگاه پرسپولیس 
شود. پس از این پیشنهاد بود که پروین اصطلاحی را به کار برد 
که همچنان بهترین توصیف برای پست کمیته فنی در فوتبال ایران 
است. پروین با پاسخ منفی به پیشنهاد غمخوار گفت:»کمیته فنی 

یعنی کشک!«
همان طور که جلالی در مصاحبه  خود پس از استعفا از ریاست 
کمیته فنی فدراسیون فوتبال گفت، فوتبال ایران علاوه بر موانع 
پنهان و اهداف پشت پرده تشکیل کمیته فنی، این کمیته با موانع 
یا  باشگاه ها  مدیران  تصمیم های  در  تاثیرگذاری  برای  ساختاری 
فدراسیون فوتبال روبرو است. معضلی که اجازه نمی دهد مانند 
امور فنی  تاثیرگذار در روند  بتواند  همه جای دنیا، کمیته فنی 

باشد.
آخرین  »جلالی «  ها،  و  »استیلی «ها  معضل،  این  به  توجه  با 
قربانیان کمیته های نمایشی فنی نیستند. برای بهبود جایگاه کمیته 
و  فوتبال  کرده  استخوان خرده  افراد  حضور  به  توجه  با  که  فنی 
متخصص، می تواند بهترین مشاور برای گرفتن تصمیمات بهتر و 
فنی باشد، باید این کمیته در چارت باشگاه ها و فدراسیون فوتبال 
در ردیف بخش های تاثیرگذار دیده شود تا همچنان پس از ۲ دهه، 
کمیته فنی، کشک نباشد! تا آن روز لیست شاکیان کمیته فنی در 

فوتبال ایران پرتر خواهد شد.

حسرت بی پایان و پرسش بی پاسخ

چرا پرچم ایران را از کنار نام فغانی برداشتید؟
دیدار فینال جام جهانی باشگاه ها میان پاری سن ژرمن و چلسی با قضاوت یک داور بزرگ و نام آشنا برگزار شد؛ علیرضا فغانی. داوری که حالا حضور او حسی 

توام با افتخار و حسرت برای ایرانی ها به همراه دارد.

همان کشک همیشگینگاهی به جایگاه کمیته فنی در فوتبال ایران به بهانه استعفای استیلی

چند سال از این 
تصمیم عجیب و 

آسیب زا می گذرد 
و همچنان برای 

اهالی فوتبال 
سؤال است که 

مسئولان مربوطه 
انتقام چه چیزی 
را می خواستند 

بگیرند؟ اصلًا 
از چه کسی 

می خواستند 
انتقام بگیرند؟ از 
فغانی یا از داوری 

و فوتبال ایران؟

تیم فوتبال استقلال بامداد روز دوشنبه برای برپایی اردویی ده روز عازم 
کشور ترکیه شد تا خود را برای حضوری قدرتمند در لیگ بیست و پنجم 

آماده کند.
به گزارش ورزش سه، ساعت ۴ بامداد هتل المپیک- اتوبوس آبرومند باشگاه 
که به زیبایی تزیین شده، کنار سکوهای لابی هتل پارک کرده تا کاروان تیم 

استقلال را برای برپایی یک اردوی ده روزه در کشور ترکیه به فرودگاه ببرد.
هیچ صدایی از لابی نورانی هتل المپیک شنیده نمی شود، جز همین چند 
خبرنگاری که خودشان را در این ساعت از بامداد به هتل رساندند تا اخبار 
واپسین دقایق حضور استقلال در ایران را منتشر کنند و در صورت امکان 
بتوانند اولین مصاحبه با ساپینتو را در دوره دوم حضورش در ایران ترتیب 
دهند. حتی بخش پذیرایی لابی هم بسته به نظر می رسد و در کل فضای 

هتل سوت وکور است.
بعد از حدود یک ساعت انتظار، بالاخره سر و کله خسرو از انتهای راهروی 
لابی پیدا شد، مربی این روزهای استقلال، همراه با علی شیخ الاسلامی، پر 
سابقه ترین عضو کادر فنی، همچنان که گرم صحبت هستند، زودتر از همه 
وارد لابی می شوند. البته طوری وانمود می کنند که ما را ندیدند تا مبادا با 

درخواست مصاحبه مواجه شوند.
از طرف دیگر چشممان به بیژن خان طاهری افتاد که یک بار دیگر وظیفه 
سرپرستی استقلال در زمان ریکاردو ساپینتو پذیرفت. مردی که در مرتبه 
قبلی از دست سرمربی پرتغالی به قرص های اعصاب پناه برده بود. سابقه 
نشان داده که آقا بیژن باید خودش را برای یک فصل سخت دیگر آماده کند؛ 

حتی سخت تر از تجربه قبلی، مگر آنکه ساپینتو واقعا تغییر کرده باشد.
محمدرضا آزادی هم می آید، آن هم با چشمانی خواب آلود )او اصرار داشت 
عکس و فیلمی گرفته نشود( . بعد از او عارف آقاسی، اشورماتف، ماشاریپف 
و... یکی یکی پایین آمدند و وارد لابی و پس از تحویل مدارک سوار اتوبوس 

شدند.
در ادامه روزبه چشمی را با رامین رضاییان مشاهده کردیم. او از دیدن 

خبرنگاران در این ساعت تعجب کرده به سمت اتوبوس رفت.
کم کم همه بازیکنان در اتوبوس مستقر می شوند و همه در انتظار ساپینتو 
هستند.خبری هم از حبیب فرعباسی نیست و او به دلیل مشکل خروجی با 
تیم به ترکیه نمی رود. باید در ادامه ببینیم او می تواند پس از حل مشکلاتش 

به اردو تیمش اضافه شود.
با  بازیکنان جوانی است که همراه  اردو تعداد زیاد  این  نکته جالب توجه 
استقلال به ترکیه می روند، جوانانی که برخی از آن ها چهره و اسمشان برای 
برگزاری یک  برای  باشگاه  گویا  اما  بود،  ناآشنا  زیادی  تا حد  نیز  خبرنگاران 
تمرین استاندارد به این تعداد از نفرات احتیاج داشت و چاره ای غیر این نبود.

درواقع به همین دلیل ساپینتو معتقد است که استقلال تا به امروز عملکرد 
خوبی در فصل نقل و انتقالات نداشته و اگر بنا به برآورده کردن انتظارات 

هواداران باشد، ترکیب تیم استقلال باید به سرعت تقویت شود.
درنهایت مربی پرتغالی و خوش تیپ استقلال نیز حول وحوش ساعت پنج 
داد  فرصت  خبرنگاران  به  کوتاه  گفتگوی  یک  حد  در  و  آمد  لابی  به  صبح 
درمورد  او  که حرفهای  داد  پاسخ  باحوصله  تک تک سؤالات  به  ادامه  در  و 

سیدحسین کمی به ابهامات اضافه کرد.
یکی از مزیت های ساپینتو نسبت به سایر گزینه ها، شناخت بسیار خوبی 
است که او از مختصات فوتبال ایران دارد و درعین حال هواداران امیدوارند او 
بتواند به کمک این شناخت، آرامش خود را حفظ کند تا همراه با استقلال به 
هدفش که همان قهرمانی لیگ است دست پیدا کند و به قول خودش کار 

ناتمامش را به اتمام برساند.
او  انتظار  در  که  رفت  همکارانش  سراغ  به  ساپینتو  گفتگو  پایان  از  پس 
ایستاده بودند و به خودشان اجازه نداده بودند قبل از سرمربی سوار شوند. 

اما قبل از این، او روزبه را دید و محکم او را در آغوش گرفت.
در  هواداران  با  را  نکته  این  به صراحت  امروز   صحبت های  در  ساپینتو 
میان گذاشت و درعین حال به مدیران تیمش گوشزد کرد که ترکیب فعلی 
به هیچ وجه توان رقابت با مدعیان لیگ برتر را ندارد. درواقع او معتقد است 
که استقلال برای حضور در جمع مدعیان باید در تمامی پست ها از گلر تا 

مهاجم تقویت شود.
باید دید واکنش اعضای هیئت مدیره به درخواست صریح سرمربی  حالا 

پرتغالی چیست؟
کم کم روز شده و نور مناسب عکاسی بود. دو اتوبوس حامل کاروان تیم 
اقامتش  محل  هتل،  کارمند  چند  و  خبرنگار  چند  در حضور  هم  استقلال 
کیلومتری شرق  در صد  ترکیه  در  )شهری  ازمیت  در   تیم  تا  کرد  ترک  را 
استانبول( دور از هرگونه حاشیه ای به مدت ده روز تمریناتش را پیگیری کند 

و در صورت توافق چند بازی دوستانه هم انجام دهند.

پیام صریح ساپینتو به مدیران پیش از ترک تهران


